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Protokół Nr XXIX/2018  

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 16 października 2018 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 16 października 2018 r.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12
30

.  

W sesji uczestniczyli: 

1) 14 radnych gminy (nieobecna była radna Anna Wójcik); 

2) wójt gminy, sekretarz gminy, skarbnik gminy; 

3) sołtysi sołectw: Brzóza Stadnicka, Kopanie Żołyńskie, Smolarzyny, Żołynia; 

4) prezes Zakładu Komunalnego sp. z o.o. w Żołyni. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzyła przewodnicząca rady gminy Stanisława Czech. Po powitaniu 

zebranych stwierdziła kworum, a następnie zgodnie z wnioskiem wójta gminy zaproponowała 

poszerzenie porządku posiedzenia o rozpatrzenie i podjęcie dwóch uchwał w sprawie: - 

udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego; - uchylenia uchwały Nr XXII/203/17 Rady Gminy Żołynia  

z dnia 21 listopada 2017 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego. Radni jednogłośnie, przy 

14 głosach „za” zaaprobowali poszerzenie porządku posiedzenia, który po wprowadzeniu 

dodatkowych uchwał przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja na temat działalności Zakładu Komunalnego w Żołyni w zakresie usług 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2018 rok, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2018 - 2025, 

c) przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

d) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Żołynia z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 r.”, 

e) zmiany  Statutu Gminy Żołynia, 

f) wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

g) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego, 

h) uchylenia uchwały Nr XXII/203/17 Rady Gminy Żołynia z dnia 21 listopada 2017 r.  

w sprawie udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 2 Protokół z poprzedniej sesji rady gminy został przyjęty jednogłośnie. Za jego 

przyjęciem głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 3 Informacji na temat świadczenia usług w zakresie dostarczania wody oraz 

odprowadzania i oczyszczania ścieków komunalnych udzielał Bogusław Nicpoń, prezes  

Zakładu Komunalnego sp. z o.o. w Żołyni. Powiedział, że zakład obsługuje dwie sieci 

wodociągowe oraz dwa układy kanalizacyjne z odrębnymi oczyszczalniami ścieków, 

zlokalizowane w Brzózie Stadnickiej oraz w Żołyni. Przypomniał, że oczyszczalnia  

w Brzózie Stadnickiej została oddana do użytku w 1999 roku, natomiast w Żołyni w roku 

2002. Podał, że wodociąg w Żołyni zasilają 4 studnie kopane, zlokalizowane w Smolarzynach 

oraz dwie pompownie – w Smolarzynach i Żołyni. Wydajność tych studni wynosi 1200 m
3
 na 
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dobę. Wodociąg w Brzózie Stadnickiej korzysta z jednej studni kopanej o wydajności 170 m
3
 

na dobę. Prezes podał, że na terenie Gminy Żołynia, w zakresie usług wodociągowo-

kanalizacyjnych zakład obsługuje około 2 tysięcy odbiorców. 

Sołtys Sołectwa Smolarzyny Ireneusz Pacyna zapytał, czy oczyszczalnia w Żołyni będzie 

jeszcze w stanie obsłużyć kolejnych odbiorców i czy zakład bierze pod uwagę jej ewentualną 

rozbudowę. Pytał również o poziom skanalizowania Żołyni i Smolarzyn, a to w kontekście 

zapowiadanych coraz surowszych kar, za nieprzyłączanie się do istniejącej sieci kanalizacji 

sanitarnej. 

Prezes zakładu odpowiedział, że aktualne oczyszczalnia w Żołyni jest obciążona w 100% 

wydajności projektowej i przyjmuje średnio na dobę 400 m
3
 ścieków. Wspomniał, że zgodnie 

z pozwoleniem wodno-prawnym obowiązującym od kwietnia 2018 r. zakład może zrzucać do 

rzeki Żołynianki dobowo 530 m
3
 oczyszczonych ścieków, ma więc jeszcze zapas zrzucając 

średnio na dobę 420 m
3
. Aktualnie w celu wydajniejszego wykorzystania oczyszczalni zakład 

skłania się ku koncepcji opracowanej przez fachowców, polegającej na zmianie technologii 

oczyszczania ścieków. Prezes zaznaczył, że środki na ewentualną rozbudowę oczyszczali 

będzie musiała zapewnić gmina. Stwierdził, że jeżeli mieszkańcy odpowiednio korzystają  

z kanalizacji, to w istniejącej technologii ścieki oczyszczane są dobrze. Wspomniał, że często 

jednak użytkownicy do sieci wprowadzają niedozwolone środki chemiczne, przepracowane 

oleje, różne odpady, w tym nawet padłe zwierzęta. Zaapleował, aby zwrócić uwagę 

mieszkańców na odpowiednie korzystanie z kanalizacji. Odnośnie kar za nieprzyłączanie się 

do sieci kanalizacyjnej prezes stwierdził, że indywidualnych kar nie będzie, gdyż osoby 

nieprzyłączone do sieci, muszą w inny, zgodny z przepisami prawa sposób zabezpieczać 

odprowadzanie ścieków, tj. albo posiadając przydomową oczyszczalnię ścieków, albo 

szczelne szambo, z którego ścieki wywożone są do oczyszczalni. Dodał, że na 2019 r. 

zapowiadany jest znaczący wzrost opłat środowiskowych za pobór wody oraz odprowadzanie 

ścieków. Prezes stwierdził, że poziom skanalizowania Żołyni i Smolarzyn jest podobny. 

Powiedział, że przyłączonych jest około 95% gospodarstw domowych, tu wskazał, że na ul. 

Białobrzeskiej około 100 domów jest niepodłączonych do kanalizacji. Zaznaczył, że 

rozbudowa sieci wodociągowo-kanalizacyjnej jest zadaniem gminy.  

Sołtys Smolarzyn stwierdził, że według jego rozeznania w Smolarzynach do sieci 

kanalizacyjnej przyłączone jest tylko 50% gospodarstw domowych. Zaapelował, aby sieć 

budować z wykorzystaniem większej średnicy rur, gdyż pojawiają się problemy z uzyskaniem 

warunków przyłączenia dla nowych domów. Poprosił również prezesa, aby na kolejną sesję 

rady przygotować szczegółowe informacje na temat ilości gospodarstw przyłączonych do 

sieci. Prezes wyjaśnił, że mieszkańców budujących przyłącza do sieci kanalizacyjnej czy 

wodociągu we własnym zakresie nie można zmusić do stosowania przewymiarowanych rur.  

Wiceprzewodniczący rady gminy stwierdził, że jak pokazały konkretne sytuacje  

w Brzózie Stadnickiej do rozwiązania problemów związanych z usługami wodno-

kanalizacyjnymi wystarczy dobra wola zakładu, której często brakuje. Wspominał, że 

zdarzało się, iż inwestorom obiecywano przyłączenie do kanalizacji, a po budowie domu 

okazywało się inaczej. Zauważył iż pracownicy zakładu nie myślą perspektywicznie 

wykonując bardzo płytko  przyłącza do sieci kanalizacyjnej. Zdaniem wiceprzewodniczącego 

rury sieci oraz łączące je studzienki powinno zakopywać się głębiej, uwzględniając 

ukształtowanie terenu i przyszłe potrzeby w zakresie przyłączania kolejnych odbiorców. 

Powiedział również, że rozwiązania zaproponowane w przedstawionym do przyjęcia przez 

radę regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków są czysto teoretyczne, bo 

trudno będzie odbiorcom sprawdzić, czy gwarantowane ciśnienie wody jest rzeczywiście 

utrzymywane. Złożył wniosek, aby przedstawionego radzie przez zakład regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków nie przyjmować. Wiceprzewodniczący rady 

wspomniał również o powtarzających się awariach przepompowni ścieków w górnej części 

Brzózy Stadnickiej, podczas których dochodziło do zalania ściekami stawów hodowlanych 

należących do niego. Sołtys Sołectwa Żołynia Marek Mach powiedział, że do 
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zanieczyszczenia stawów doszło również przy ul. Górskiej. Zwrócił także uwagę, że telefony 

alarmowe zakładu komunalnego nie działają. 

Radna Danuta Kulikowska powiedziała, że dyskusja toczy się wokół realizacji usług 

wodno-kanalizacyjnych przez zakład, tymczasem do przyjęcia jest regulamin, który zdaniem 

radnej powinien zostać przez radę ustalony. Sugerowała, aby przedstawić propozycję zmian 

regulaminu, a jeśli ich nie ma, to przyjąć regulamin w wersji zaproponowanej przez zakład 

komunalny. Radni nie zgłosili propozycji zmian regulaminu. Wobec powyższego 

przewodnicząca rady poddała pod głosowanie wniosek wiceprzewodniczącego rady, aby 

uchwały w sprawie ustalenia regulaminu nie podejmować. Wniosek ten w głosowaniu 

poparło 8 radnych. Przewodnicząca stwierdziła, że w tej sytuacji uchwała w sprawie 

regulaminu nie będzie procedowana. 

 

Ad. 4 Powiązane ze sobą projekty uchwał w sprawie zmian budżetu gminy oraz 

wieloletniej prognozy finansowej przedstawił Andrzej Benedyk Wójt Gminy Żołynia. 

Zwiększenia po stronie wydatków gminy związane były głównie z zapewnieniem 

finansowania gminnych placówek oświatowych. Radni nie zadawali pytań w zakresie 

przedstawionych projektów uchwał, przewodnicząca rady przeprowadziła głosowania. 

Uchwała Nr XXIX/268/18 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2018 rok 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała Nr 

XXIX/269/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na 

lata 2018 - 2025 została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Następnie wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie współpracy z organizacjami 

samorządowymi. Zaznaczył, że projekt zgodnie z przepisami podlegał konsultacjom 

społecznym, podczas których nie wpłynęły wnioski związane z jego zapisami. Uchwała Nr 

XXIX/270/18 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Żołynia  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2019 r.” została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Kolejno wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany statutu gminy. Powiedział, 

że uchwała zawiera zmiany najpilniejsze, wynikające z nowelizacji ustawy o samorządzie 

gminnym. Stwierdził, że szersze nowelizowanie i ujednolicenie statutu pozostawione zostanie 

nowej radzie gminy. Najważniejsze elementy wprowadzone do statutu przygotowaną przez 

wójta nowelizacją dotyczyły utworzenia i funkcjonowania „Komisji Skarg Wniosków  

i Petycji”, spraw związanych z raportem o stanie gminy, zapewnieniem imiennych wykazów 

głosowań oraz możliwością realizacji przez mieszkańców gminy inicjatywy uchwałodawczej. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu, przewodnicząca przeprowadziła 

głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr XXIX/271/18 w sprawie zmiany  Statutu Gminy 

Żołynia została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Wójt następnie przedstawił projekt uchwały dotyczącej wykonywania przez mieszkańców 

gminy inicjatywy uchwałodawczej. Wyjaśnił, że nowa możliwość dla mieszkańców pojawiła 

się w związku ze zmianami przepisów, mającymi na celu zwiększenie udziału obywateli  

w działalności organów publicznych. Uchwała Nr XXIX/272/18 w sprawie wykonywania 

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem 

głosowało 14 radnych. 

Następnie wójt omówił łącznie dwie uchwały związane z udzieleniem samorządowi 

województwa pomocy finansowej na budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej  

w Bikówce. Przyjęte w nich rozwiązania przesuwały pomoc przyznaną do wykorzystania  

w roku 2018 na rok 2019. Wójt wyjaśnił, że inwestycja ta mimo gotowości gminy w roku 

2018 nie została przez zarządzające drogą województwo zrealizowana. Wyraził nadzieję, że 

w roku 2019 województwo zrealizuje tę inwestycję. Sołtys Smolarzyn Ireneusz Pacyna 

zapytał dlaczego inwestycja ta jest aż tak droga. Wójt wyjaśnił, że cena wynika z kosztorysu  

i powiedział, że w stosunku do roku ubiegłego koszty budowy chodników wzrosły znacząco, 
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co pokazały dobitnie przetargi organizowane przez gminę. Uchwała Nr XXIX/273/18 w 

sprawie udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego została przyjęta jednogłośnie, za jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała Nr XXIX/274/18 w sprawie uchylenia uchwały 

Nr XXII/203/17 Rady Gminy Żołynia z dnia 21 listopada 2017 r. w sprawie udzielenia 

przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na realizację 

zadania publicznego została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 5 W punkcie spraw różnych Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka podziękował za 

wymianę koszy na śmieci na przystankach autobusowych i wnioskował o sprzątanie 

przystanków i przygotowanie do wywózki tam gromadzonych odpadów, przynajmniej raz  

w miesiącu, w dniu poprzedzającym odbiór śmieci. 

Wójt gminy przedstawił prośbę mieszkańca Żołyni Marka Bejstra o wydzierżawienie na 

10 lat nieruchomości gminnej, położonej przy ul. Mickiewicza, terenu oczyszczalni ścieków, 

obsługującej niegdyś kompleks szkolny. Ponieważ wcześniej chęć zakupu lub dzierżawy tej 

nieruchomości zgłaszali również inni mieszkańcy Żołyni, wójt zasugerował, aby działkę 

wydzierżawić w drodze przetargu. Sołtys Żołyni zasugerował, aby wydzierżawienie działki 

poprzedzić jej zagospodarowaniem tak, aby nie powstało tam wysypisko śmieci. Radni 

Danuta Kulikowska i Tadeusz Urban pytali o to, co planuje zrobić na działce występujący  

z wnioskiem o dzierżawę. Wójt odpowiedział, że wnioskodawca planuje utworzyć parking  

i chce zapewnić dojazd do znajdującej się w pobliżu działki, na której stoi zabytkowy młyn 

wodny, będący własnością wnioskodawcy. Po dyskusji, radni przy 10 głosach „za” wyrazili 

opinię, aby przygotować projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia działki w drodze 

przetargu nieograniczonego. 

Następnie przewodnicząca rady gminy, wiceprzewodniczący rady gminy oraz wójt gminy 

złożyli podziękowania radnym i sołtysom z pracę w kadencji 2014-2018. Wójt gminy, radni 

oraz sołtysi otrzymali pamiątkowe grawertony, potwierdzające ich pracę w organach 

samorządu oraz zawierające podziękowania za pracę. Przewodnicząca rady poinformowała 

zebranych, że po posiedzeniu odbędzie się sesja fotograficzna, z której fotografie zostaną 

wykorzystane do stworzenia tablicy, upamiętniającej samorządowców VII kadencji 

odrodzonego samorządu. 

Na tym dyskusję zakończono, przewodnicząca rady podziękowała zebranym za udział  

w posiedzeniu. Sesja zakończyła się o godz. 14.30. 

                                                                   
        Sporządził:                 

 


